

Title (en)  
Tool grinding machine.

Title (de)  
Werkzeugschleifmaschine.

Title (fr)  
Machine d'affûtage.

Publication  
**EP 0128829 A1 19841219 (FR)**

Application  
**EP 84401171 A 19840606**

Priority  
FR 8309629 A 19830610

Abstract (en)  
The machine according to the invention comprises a first assembly of elements possessing a tool-holding member (29) for receiving a tool to be ground, and a second assembly receiving a spindle for mounting a grinding tool such as a grinding wheel (6), these two assemblies being mounted on a common baseplate (2). In this machine there are provided means enabling the said spindle to be rotated about an axis (L-M) along which it can also move translationally, this axis being perpendicular to an axis of rotation of the assembly carrying the tool-holding member, which constitutes a fixed reference axis Z for the machine, and preferably intersecting it. The first assembly of elements in particular comprises a table which moves in directions at 90 DEG to each other along axes X and Y, and a grooving plate (27) rotating about the axis Z. The second assembly in particular comprises a spindle-holding member (12) enabling the grinding wheel (6) to be driven in rotation about its axis, and a device making it possible to rotate the spindle-holding member about an axis M coinciding with the axis L. <IMAGE>

Abstract (fr)  
La machine d'affûtage selon l'invention comprend un premier ensemble d'éléments comportant un organe porte-outil (29) pour recevoir un outil à affûter, et un second ensemble recevant une broche de montage d'un outil affûtant tel qu'une meule (6), ces deux ensembles étant montés sur un socle commun (2). Dans cette machine, il est prévu des moyens permettant de mettre en rotation ladite broche autour d'un axe (L-M) le long duquel elle est également mobile en translation, cet axe étant perpendiculaire à un axe de rotation de l'ensemble portant l'organe porte-outil, qui constitue un axe de référence fixe Z de la machine, et le coupant de préférence. Le premier ensemble d'éléments comprend notamment une table à mouvements croisés à 90 degrés selon des axes X et Y, et un plateau rayonneur (27) tournant autour de l'axe Z. Le second ensemble comprend notamment un organe porte-broche (12), permettant l'entraînement de la meule (6) en rotation autour de son axe, et un dispositif permettant de faire entrer l'organe porte-broche en rotation autour d'un axe M confondu avec l'axe L.

IPC 1-7  
**B24B 3/00**

IPC 8 full level  
**B24B 3/00** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**B24B 3/00** (2013.01)

Citation (search report)  
• [Y] US 2539506 A 19510130 - MARK BURA WALTER  
• [Y] FR 1390322 A 19650226 - AUX FORGES DE LA LOIRE  
• [A] US 2325622 A 19430803 - MURRAY ERNEST E  
• [A] EP 0053569 A1 19820609 - AVYAC SA [FR]  
• [A] DE 2204309 A1 19730816 - SALJE ERNST  
• [A] US 1434131 A 19221031 - HANS LUTZ  
• [A] DE 2647148 A1 19780420 - DECKEL FEINMECHANIK MICHAEL  
• [A] US 4186529 A 19800205 - HUFFMAN STANLEY E [US]  
• [A] US 4115956 A 19780926 - HUFFMAN STANLEY E

Cited by  
EP0307740A3

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0128829 A1 19841219**; FR 2547231 A1 19841214; FR 2547231 B1 19880916

DOCDB simple family (application)  
**EP 84401171 A 19840606**; FR 8309629 A 19830610